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1. Godkendelse af dagsorden og tidsplan 
 
 
2 Sager til diskussion / beslutning 
 
2.3 AC i Forhandlingsfællesskabet 
 
Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen  

• Bekræfter at Danske Fysioterapeuter, som medlem af Akademikerne træder ud af Forhand-
lingsfællesskabet 



Resumé: 
Akademikernes bestyrelse besluttede den 8. oktober 2024 at træde ud af Forhandlingsfællesskabet.  
Hovedbestyrelsen bedes på dette møde bekræfte denne udtræden.  
 
 
2.4 Forslag / oplæg fra Færøkredesen vedrørende fremtidigt samarbejde 
 
Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen  

• drøfter henvendelse fra kredsbestyrelsen på Færøerne 
• beslutter hvordan henvendelsen skal håndteres 

 
Resumé: 
Kredsbestyrelsen på Færøerne har rettet henvendelse vedr. fremtidigt samarbejde. I henvendelsen 
skitserer kredsbestyrelsen tre scenarier:  

- At de forbliver i Danske Fysioterapeuter, men betaler et lavere kontingent 

- At de forbliver i Danske Fysioterapeuter, men får en mere professionel forening, med fuldtids-

lønnet formand 

- At de bliver en selvstændig forening og tager vores egne afgørelser.  

 
2.5 Hovedbestyrelsens forvaltning af mandat  

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• drøfter formandens og øvrige hovedbestyrelsesmedlemmers forpligtelse til at agere loyalt på 
vegne af foreningen og hovedbestyrelsen 

• på baggrund af drøftelsen, tager stilling til, om der skal ske ændringer i forretningsordenen 
fsva. ageren på mandat. 

Resumé: 
På hovedbestyrelsesmødet 16-17. september blev der udtrykt ønske om at genbesøge tidligere drøf-
telser om formandens og de øvrige hovedbestyrelsesmedlemmers forpligtelse til at agere loyalt, når 
de udtaler sig eller på anden vis agerer på vegne af foreningen eller hovedbestyrelsen. 
I hovedbestyrelsens forretningsorden (bilag 1) står: ”Det enkelte medlem af hovedbestyrelsen er for-
pligtet på hovedbestyrelsens beslutninger og skal agere loyalt, når man af hovedbestyrelsen har fået 
mandat til at repræsentere denne.” 
Drøftelsen på dette hovedbestyrelsesmøde kan tage udgangspunkt i formuleringen i hovedbestyrel-
sens forretningsorden. 
 
 
2.6 SALS’ indstilling til HB vedrørende fremtidig sammensætning af UP 

Indstilling: 
Det indstilles, at Hovedbestyrelsen 

• Drøfter og beslutter, hvorvidt SALS’ forslag nedenfor vedr. sammensætningen af medlemmer 
i UP skal imødekommes. 

Resumé: 
Traditionelt har Udvalg for Praksis (herefter ”UP”) alene bestået af arbejdsgiverrepræsentanter, men 
med etableringen af den interne arbejdsmarkedsmodel i 2018 blev det besluttet, at SALS fik én plads 
i UP, mens Arbejdsgiversektionen fik to pladser i UP. 



Formanden for SALS fremsatte i 2023 ønske om at drøfte og beslutte, hvorvidt sektionsbestyrelsen 
skal stille forslag til Hovedbestyrelsen om at ændre sammensætningen af repræsentanter i UP, såle-
des at SALS bliver repræsenteret med to pladser i UP.  
Baggrunden var et ønske om en lige repræsentation af de to sektionsbestyrelser, hvilket begrunde-
des ud fra et synspunkt om, at primært ansatte og indlejere praktiserer under overenskomster, og 
derfor bør være mindst lige så godt repræsenteret i UP som arbejdsgiversektionen. 
Herudover begrundedes ønsket med, at det ville være i overensstemmelse med, at Repræsentant-
skabet i Danske Fysioterapeuter ad flere omgange har ytret ønske om, at ansatte og indlejere fra 
praksissektoren i højere grad repræsenteres i råd og udvalg i Danske Fysioterapeuter. 
 
 
2.7 Evaluering af Folkemøde 2024 og deltagelse i 2025 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Evaluerer Danske Fysioterapeuters aktiviteter på Folkemødet 2024 
samt 

 
• Beslutter, at næste års deltagelse følger budgetbeslutningerne fra mø-

det i juni (samlet økonomisk ramme på 50.000 kr. samt delegation be-
stående af formand, direktør og 1-3 sekretariatsansatte). 

Resumé: 

Danske Fysioterapeuter var ved Folkemødet 2024 repræsenteret ved regio-
nerne, hovedbestyrelsen og formanden, supporteret af sekretariatet. 

Det er sekretariatets vurdering, at foreningen generelt fik sat et godt aftryk i for-
hold til netværk og synlighed, herunder ikke mindst stærke opslag på de sociale 
medier. Danske Fysioterapeuter var værter ved to debatter, Sundhedens Hotel 
og Løhdes Hule, der begge var kendetegnet ved politiske palener af høj kaliber, 
sundhedspolitisk relevante temaer og velbesøgte telte – og hvor Danske Fysio-
terapeuter løb med gevinsten i Løhdes Hule med fokus på hele forebyggelses-
dagsordenen. 

Af centrale debattører kan nævnes sundheds- og indenrigsminister Sophie 
Løhde, borgmester Michael Fenger, socialborgmester Karina Vestergård Mad-
sen og regionspolitiker Jacob Klærke. 

Derudover deltog formanden i PLO’s debat ”Praksissektorens rolle i det nære 
sundhedsvæsen”. 
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Indstilling 
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Der blev afholdt netværksmøder med lægefaglig direktør 
i Danske Regioner, Helene Probst, om Kvalitetsinstitut 
samt med Social Sundhed om et muligt fremtidigt part-
nerskab. PKA var ligeledes vært ved et morgenmadsar-
rangement, hvor bl.a. formanden for Novo Fonden del-
tog. 

Om fredagen var der netværksarrangement for regionerne, 
som også var godt besøgt, inden det store grill-arrangement 
hos Akademikerne. 

Endelig var der arrangeret et optog, ”Nej tak til Turbo-
uddannelser”, som også vakte opsigt i Allinges gader 
(Danske Fysioterapeuter er en del af samarbejdet). 

For så vidt gælder foreningens deltagelse på Folkemødet 
i 2025 er der, afledt af hovedbestyrelsens nye strategi og 
budget, lagt op til en lille delegation bestående af for-
mand, direktør og 1-3 sekretariatsmedarbejdere. 

Der vil dermed ikke være egne debatter, men fortsat del-
tagelse i andres samt fortsat relevante netværksaktivite-
ter. 

For så vidt gælder ophold, er det usikkert, om huset i Al-
linge kan lejes i 2025. Der arbejdes således på at finde 
alternative overnatningsmuligheder. 

Den økonomisk afsatte ramme jf. hovedbestyrelsens budgetbeslutning er 
50.000 kr. Dertil kommer anslået 150 sekretariatstimer til 
planlægning og afvikling. 
 
 
2.8 PF – Godkendelse af vedtægtsændringer for Fraktionen Prakti-
serende Fysioterapeuter  
 
Indstilling: 
 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen  

• Orientere sig i vedtægtsændringerne for Fraktionen af praktise-
rende fysioterapeuter.  

• Beslutter om hovedbestyrelsen ønsker at godkende de nye 
vedtægter med den foreslåede ændring.  

 



  

Resumé: 
På Fraktionen af Praktiserende fysioterapeuters ordinære generalforsamling 
den 13. marts blev nedenstående vedtægtsændringer vedtaget. Ændringerne 
skal ifølge Danske Fysioterapeuters vedtægter godkendes af Danske Fysiote-
rapeuters hovedbestyrelse.    
 
Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer. Ændringer markeret med kursiv  
Nuværende tekst:  
§3 stk. 3  
”Som studerende kan optages stude-
rende på de  
af undervisningsministeriet godkendte  
fysioterapiuddannelser og studerende 
på SU-  
berettigede kandidatuddannelser og  
suppleringsuddannelser i forlængelse 
af  
fysioterapiuddannelsen, som er med-
lem af  
Danske Fysioterapeuter, og som har 
studiejobs i  
praksissektoren indenfor overenskom-
sten med Regionernes Lønnings- og 
Takstnævn (RLTN).”  

Ændringsforslag:  
§3 stk. 3  
”Som studerende kan optages stude-
rende på de  
af undervisningsministeriet godkendte  
fysioterapiuddannelser og studerende 
på SU-  
berettigede kandidatuddannelser og  
suppleringsuddannelser i forlængelse 
af  
fysioterapiuddannelsen, som er med-
lem af  
Danske Fysioterapeuter, som har stu-
diejobs i  
praksissektoren.” 

 
Ændringen sigter mod at fraktionen af praktiserende fysioterapeuter kan op-
tage studerende fra en bredere kreds end kun dem, der har studiejobs inden-
for overenskomsten med RLTN. 
 
 
2.9 Pausering af stikprøvekontroller 
  
Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Beslutter, hvorvidt stikprøvekontrollerne kan pauseres 
indtil videre til den 31. december 2024. 

 
Resumé: 
Det blev på repræsentantskabsmødet i august 2021 besluttet, at 
fysioterapeuter, som er arbejdsgivere for andre medlemmer af forenin-
gen, skal kunne dokumentere, at de overholder aftaler indgået mellem 
de to sektioner. 
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I januar måned 2023 blev der iværksat stikprøvekontroller med henblik 
på at sikre overholdelse af basiskontrakterne. De sidste stikprøvekon-
troller er afsluttet i februar måned 2024. 
 
Det blev på Hovedbestyrelsesmødet i maj måned 2024 besluttet, at 
stikprøvekontrollerne skulle fortsættes. 
 
Henset til den ekstraordinære situation i sekretariatet, indstilles der til, 
at Hovedbestyrelsen pauserer stikprøvekontrollerne indtil videre til den 
31. december 2024, da hele ledelsesgruppen er sygemeldt, samt Løn 
og Forhandling oplever et større arbejdspres, grundet flere 
afdelingssygemeldinger. 
 
 
2.10 HB mødeplan 2025 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• godkender forslag til mødeplan for 2025. 

Resumé: 
Der er udarbejdet forslag til mødeplan for 2025. 
Et enkelt møde (marts) er virtuelt. De resterende møder afholdes fysisk i 
Holmbladsgade. Mødetid dag 1 fra kl. 10.00 – 17.00 og dag 2 fra kl. 09.00 – 
16.00.  
 
 
3. Sager til orientering 
 
3.3: Mindwork opstartsmøde  
Intet materiale 
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